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Informacja Wójt Gminy Poraj w sprawie pomocy
naszym gościom z Ukrainy

WÓJT GMINY PORAJ KATARZYNA KAŹMIERCZAK o bieżącej akcji pomocy Gminy Poraj dla Ukrainy. Podziękowania dla
mieszkańców i wszystkich osób zaangażowanych w akcję pomocy naszym gościom.

Trwa wojna w Ukrainie. Dziś 18 dzień agresji Rosji na naszych wschodnich sąsiadów, naszych przyjaciół. Z
przerażeniem obserwujemy kolejne wiadomości, porusza nas wola walki ukraińskich żołnierzy i odwaga cywilnych
obywateli Ukrainy. My, Polacy od pierwszego dnia wojny zdajemy test z solidarności, test z człowieczeństwa. Zdają go
także mieszkańcy naszej gminy, przywożąc ludzi z granicy, przyjmując ich w swoich domach, organizując życie
codzienne naszym gościom, którzy tak naprawdę nie chcą być tylko gośćmi. W Gminie Poraj mamy już grubo ponad
stu uciekinierów. W przewadze są to kobiety i dzieci. W miarę możliwości staramy się monitorować napływ obywateli
Ukrainy. Robimy to po to by mieć z nimi kontakt i aby móc skutecznie przekazywać bieżące informacje. Od drugiego
dnia wojny tworzona jest baza miejsc i mieszkańców, którzy postanowili przyjąć gości zza wschodniej granicy.
Uruchomiliśmy na naszych stronach zakładkę informacyjną Gmina Poraj dla Ukrainy, także w języku ukraińskim, stale
ją aktualizujemy. Ale wiemy, jak ważny jest kontakt bezpośredni. W dniu 8 marca zorganizowaliśmy pierwsze
spotkanie. Na Sali sesyjnej, wtedy jeszcze wypełnionej darami od Mieszkańców. Chciałam, żeby nasi goście otrzymali
od nas nie tylko garść (niestety ciągle to garść…) informacji o pomocy systemowej państwa. I zapewnienie o naszym
wsparciu. W jakiejkolwiek sprawie. Nie uniknęliśmy emocji i wzruszeń. Bo wszyscy dotknęliśmy fenomenu dumy,
godności i …wdzięczności. Nie wiem jak Wy ale na to ostatnie ja nie jestem gotowa. W dalszym ciągu szukamy miejsc
dla uciekinierów. Baza miejsc zbiorowego zakwaterowania (hotele, pensjonaty, agroturystyka) właściwie się
wyczerpała. Chylę czoła przed ich właścicielami. Kłaniam się nisko wszystkim naszym indywidualnym przyjmującym
mieszkańcom. Mam nadzieję, że na wtorkowym spotkaniu z Wami, na które również tą drogą Państwa zapraszam,
będę mogła przekazać PEWNE INFORMACJE dotyczące rekompensaty kosztów utrzymania „powiększonej rodziny”.
Przygotowaliśmy 30 miejsc noclegowych w remizie OSP Jastrząb. Na ten moment jest to jedno z dwóch takich miejsc
w powiecie. Przygotowane na wypadek nagłego przyjazdu grupy i obliczone na kilka nocy. Co potem? Nie wiemy.
Pozostaje nam liczyć na kolejne zgłoszenia naszych mieszkańców.

Oczekujemy konkretów w zakresie rejestrowania obywateli Ukrainy (PESEL), zatrudniania dorosłych, nauki dla dzieci
w każdym wieku, opieki medycznej, pomocy społecznej. Na tym etapie zapewniamy doraźną pomoc w każdej z tych
sfer. Dzieciaki wchodzą do naszych szkół i przedszkoli, co ma fundamentalny walor integracyjny i językowy. W dalszej
perspektywie musimy jednak myśleć o tym, że placówki nasze nie mogą być jedynie przechowalniami. Czekamy na
rozwiązania systemowe!

W najbliższym czasie zorganizujemy zajęcia nauki języka polskiego. W oparciu o mówiących w naszym języku
ukraińskich mieszkańców naszej gminy. Uruchomimy zakładkę „dam pracę”. W dalszym ciągu będziemy pośredniczyć
w kontakcie potencjalnych przyjmujących z przybywającymi. I w zbieraniu darów, bo te, które Państwo przywieźliście
praktycznie się wyczerpały. Nasze pracownice socjalne w dalszym ciągu odwiedzać będą miejsca zakwaterowania u
nas obywateli Ukrainy. Z życzliwą pomocą dzielnicowych. W razie takiej konieczności w dalszym ciągu możliwe jest
wsparcie psychologiczne.

Mały promyk optymizmu. W sobotę, 12-go marca z inicjatywy rady sołeckiej i sołtysa wsi Żarki –Letnisko odbył się
piknik integracyjny polsko-ukraiński. W cudownej, prawie wiosennej atmosferze. Pomagali harcerze z naszych drużyn.
Były zabawy, rozgrywki i poczęstunek. Było NORMALNIE, a tej normalności bardzo teraz potrzeba. Ukraińcom i
Polakom. Nam wszystkim.

Dziękując wszystkim, którzy do tej pory jakkolwiek zaangażowali się w pomoc Ukrainie i Ukraińcom życzę Wam, NAM
WSZYSTKIM, aby ta pozytywna, niesamowita energia się nie wyczerpała. Po raz kolejny napiszę: CZEKAMY NA
SYSTEMOWE ROZWIĄZANIA! Oczekują tego obywatele, czekają samorządy!


